
Pracovní skupina Programu regenerace
26.3. 2019
zápis ze sch zky
P ítomni:
Vladimír Richter, Alexandr Holub, Ji í Lízler, Jan Luštinec, René Brož, Martin Šnorbert, Jana Nonnerová,
petra Fišerová
Omluveni:
Aleš Kožnar, Tomáš Kesner
Hosté:
Jana steinerová

1. Program retenerace
Pracovnice oddělení památkové péče zpracovávají podklady pro sestavenísouhrnn, ch p ehledr) resp.

žádosti o dotaci v rámci Programu regenerace MPR a MPZ, která má b t odeslána do 8. 4. 2OL9. Z akcí
za azen, ch do Anketního dotazníku programu regenerace pro rok 2019 byly nakonec vybrány k podpo e
tyto: 1/ dokončení revitalizace zahradního domku - oprava vnějších omítek, realizace fasádního nátěru,

oprava kamenn, ch prahri a další související a navazující práce: 175 tis. z kvóty,
2l bÝvalá dívčí škola č.p. 288 - rekonstrukce st echy vč. v, měny st ešní krytiny z vláknocementov, ch

šablon za b idlici, prvníetapa: 850 tis, z kvóty.

Dne 26. 3. (den konání schrizky pracovní skupiny) byly otev eny obálky v rámci u běrového ízení na

akci v, měna krytiny zš komenského v Jilemnici, byl doporučen dodavatel prací ke schválení radě města.

2. AlejevJilemnici

Jana Steinerová prezentovala p ítomn, m p ehled jilemnich ch alejl kter v roce 2OI4 zpracovala
společně s Petrem Kostečkou z odboru ŽP rUeÚ Jilemnice. Vysvětlila p ítomn, m, jaké komplikace souvisejí
s rn sadbou alejí v krajině obhospoda ovávané těžkou technikou (orání polí až do kraj a naopak
ponechávání hrj e dostupn, ch kout ladem, zhoršen, p ístup pro techniku v p ípadě věwí zasahujících na
pozemek atp.). Řada obtíží, na které narážejí snahy obnovit aleje, souvisí také s majetkorrr mi poměry
v místě. K tématu proběhla diskuze.

Jana Steinerová informovala p ítomné o záměru obnovy aleje za místem, kde stávala socha sv. Karla
(za penzionem Alexandr a žel. viaduktem). Aby mohl b,ít záměr realizován, je ještě nutné podstoupit adu
krokr) (zkontrolovat majetkové poměry v místě, zkonzultovat vhodnost vybraného druhu v daném místě,
prově it možnost p ístupu atp.), ty budou realizovány v pr běhu roku 2019. J. Luštinec podotkl, že místo,
kde stávala socha sv. Karla, má i svou historii, je propojené s konkrétní událostí, je také navíc místem
dobrého Whledu na hory je to tedy jednoznačně místo vhodné k lepší prezentaci a zp ístupnění
ve ejnosti.

P ítomní doporučují vytipovat z p edloženého seznamu aleje, u kten ch je jejich obnova reálná, a
učinit všechny pot ebné kroky k realizaci obnovy (pozemkové směny atp.). Jana Steinerová p islíbila
takovou vahu učinit. o vr běru budou členové pracovní skupiny informování(zajistí oddělení pp). členové
dále ještě doporučují spíše podpo it obnovu stan ch alejí než z izování (v sadbu) alejí nov, ch.

3. Prostor p ed tržnicí emesel

Byl dohledán rozpočet k etapě F (,,Vstup do tržnice emesel - zadláždění a sadové rlpravy") projektu

,,Obnova komunikací v zámeckém parku". Základní rozpočtové náklady bez DPH činily celkem 7 OL6 437

Kč. Tyto práce není z dťrvodu velké finanční náročnosti možné v roce 2019 realizovat.
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4. Revitalizace Tyršova náměstí

Přítomní byli informování o záměru revitalizace Tyršova náměstí (výkres situace, fotografie mobiliáře,
zadláždění). Přítomní doporučují upřesnit způsob zadláždění prostoru kolem ,,pítka" a muchovníku.
K záměru se bude vyjadřovat oddělení památkové péče MěÚ Jilemnice ve správním řízení.

5. Pouť na Masarykově náměstí

Na dnešní schůzce byl znovu diskutován způsob využití Masarykova náměstí pro konání kulturních
akcí většího rozsahu. Přítomní měli též možnost nahlédnout do kopie smlouvy o pronájmu veřejných
prostranství mezi panem Rumlem a Městem Jilemnice. Přítomní doporučujl aby byly v nové smlouvě
upřesněny podrobnosti. Přílohou smlouvy by měl b,ýt nákres ploch, kde bude pouť probíhat, a návrh
rozmístění atrakcí na dotčených plochách. Ze smlouvy by mělo být též jasné, jaká bude provozní doba
jednotlivých atrakcí.

6. Jednání se spol. Agrojilm, s.r.o. (vlastník pozemků v areálu bývalého pivovaru)

Na své první schůzce pracovní skupina doporučila projednat se společnostíAgrojilm, s.r.o. možnost
odkupu pozemků č.7Ol2,7L a73. Tento bod byl zařazen na schůzi Rady města konanou dne 27. 2.2OL9.
O v,ýsledku jednání budou členové pracovní skupiny informováni na příští schůzce pracovní skupiny íV.
Richter).

7. Stavebně historický průzkum objeku,,nového pivovaru" č.p. 70 vJilemnici

René Brož upřesnil, že Liberecký kraj nabízí možnost požádat o finanční příspěvek na zpracování
stavebně historických průzkumů pouze pro kulturní památky. Dům č.p. 70 je objektem v městské
památkové zóně, ale není individuálně chráněnou kulturní památkou. Stavebně historický průzkum
objektu bude případně nutné hradit z jiných zdrojů.

8. Nový pivovar č.p. 70 v Jilemnici

V rámci dnešní schůzky pracovní skupiny byla uskutečněna prohlídka objektu č.p. 70 (prostory
skladu zeleniny, prostory ,,skate hall", byt po panu Martincovi, půda nad částí jižního křídla objektu,
sklady). Objekt je velmi rozsáhlý, členitý. Jednotlivé prostory jsou v relativně dobrém technickém stavu,
střecha se neustále opravuje a zatéká jí.

Po prohlídce objektu proběhla diskuze, níže uvádíme některé vrýstupy:
o A. Holub doporučuje zvážit možnost využití půdního prostoru nad částí jižního křídla objektu

jako půdní byt. Klíčové pro takový záměr je, aby byla chodba před navrhovanými byty ve 2.NP
objektu pojata jako chodba v bytovém domě a přístup do půdního prostoru byl skrze tuto
možný. Je nutné prověřit, zda má město o takorný záměr zájem, a jak dále postupovat (oddělení
PP).

o R. Brož doporučuje prověřit, jak moc chce b,ít město v souvislosti s celkovou revitalizací domu
č.p. 70 aktivní (odděleníPP).

o Jednou z možností, jak přistoupit k celkové revitalizaci, je ,,očistit" objekt od novodobých
dostaveb a ,,přílepků". Při konkretizování takového záměru je ale nutné vycházet z komplexní
znalosti objektu a jeho historie. Vše ukazuje směrem ke zpracování stavebně historického
průzkumu. Otázkou zůstává, jak podrobný by měl být (objekt č.p. 70 není kulturní památkou)
(odděleníPP).

r Na příští schůzku pracovní skupiny přinesou členové podklady vztahující se k domu č.p, 70, které
mají k dispozici a které jsou dle jejich uvážení relevantní při úvahách o dalším postupu při
přípravě revitalizace objektu. (úkol pro všechny členy pracovní skupiny)
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9. Umístění základní umělecké školy do budovy bývalé městské spořlteIny

A. Holub připravil na dnešní schůzku pracovní skupiny návrh využití budovy bývalé městské
spořitelny pro provoz základní umělecké školy. Největším oříškem bylo lrymezení prostoru tanečního sálu

- ten je prozatím navržen do dvorany ve 2.NP. Otázkou je požadavek tanečníků na podlahovou krytinu
v tanečním sále. V předložené variantě řešení není využit suterén objektu. Přítomní doporučují zapojit
suterénní prostory do celkového konceptu - vše bude lépe patrné po prohlídce objektu, která je
plánovaná na příští schůzku pracovní skupiny. Na příští schůzce by měla zároveň proběhnout i exkurze ve
stávajícíbudově ZUŠ ve Valdštejnské ulici. A. Holub upozorňuje, že považuje za vhodné řešit případné
přemístění ZUŠ do budovy bývalé městské spořitelny zároveň s novrým využitím uvolněné vily ve
Valdštejnské ulici. Prohlídlcy objektu bývalé městské spořitelny by se měla účastnit také paní ředitelka
ZUŠ. Následně by měla proběhnout samostatná schůzka s paní ředitelkou - mimo schůzku pracovní
skupiny. O návrzích prezentovaných na dnešní schůzce pracovní skupiny bude paní ředitelka ZUŠ
informován a (odd ěl en í PP).

Trvající úkoly z minulých schůzek:

U L/2L.L.2O19 Je třeba hledat akusticky neexponovaný prostor pro větší kulturní akce. (úkol pro všechny
členy pracovní skupiny).

U Z|ZL,L.ZO19 Zadat zpracování studie, posléze i projektové dokumentace úprav zámeckého parku
zahrnující: zrušení betonového podia, umístění posezení v místě bývalého podia, vybudování přístupové
pěšiny k tomuto posezení, návrh altánu a jeho umístění v rámci parku.

U 4l2L.L.2019 V souvislosti s úvahami o využití objektu bývalé městské spořitelny v Jilemnici prověřit
možnosti přemístit do objektu Ll Úřadpráce (V. Richter),2/ knihovna (J. Luštinec).

U 617.2.2Ot9 Prověřit, jakou formou byla socha dřevěného Krakonoše předána městu - existuje nějaká
smlouva? Je v ní nějak určen způsob nakládání se sochou? (oddělení PP)

Doporučení radě města:

2l2OI9 Pracovní skupina Programu regenerace doporučuje radě města upřesnit v nové smlouvě
sprovozovatelem pouťorných atrakcí na Masarykově náměstí vJilemnici (Vavřinecká pouť 2019)
podrobnosti pouti - konkrétně doporučují, aby smlouva (přílohou) obsahovala nákres ploch, kde bude
pouť probíhat, a návrh rozmístění atrakcí na dotčených plochách. Ze smlouvy by mělo být též jasné, jaká

bude provozní doba jednotliuých atrakcí.

Příští schůzka pracovní skupiny Programu retenerace se uskuteční
28.5. 2OL9 v 10:00 v kancelá i starosty

Program p íští sch zky:

- rikolv z minulé sch zky,
- škola č.p. 288 - pravy interiérťr,
- prohlídka objektu č.p. 140 (b,ívalá městská spo itelna)
- p íspěvky na obnovu objekt na zemí městd (,,městsk, grant")
- p emístění d evěného Krakonoše z podloubí radnice
- informace o jednání se spol. Agrojilm, s.r.o.

- sepsala PeFi 10. 4. 2019 -

ůW Stránka 3 z 3


